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KONTAKTY – POLICIE
OBVODNÍ ODDĚLENÍ POLICIE ČR

tel.: 974 467 200 nebo 158
MĚSTSKÁ POLICIE

tel.: 733 628 185 nebo 156

ÚŘEDNÍ HODINY
Městského obvodu Liberec 

– Vratislavice nad Nisou
pondělí a středa:

8:00 –11:00 a 12:00 –17:00
úterý, čtvrtek a pátek: 
na základě domluvy

KONTAKTY:
adresa:

Městský obvod Liberec
– Vratislavice nad Nisou

Tanvaldská 50
463 11 Liberec 30
tel.: 482 428 810

e-mail: vratislavice@vratislavice.cz
web: www.vratislavice.cz

Technické středisko Vratislavice n. N.
tel.: 485 161 077 nebo 775 080 702

VRATISLAVICE ONLINE

www.vratislavice.cz

Facebook

Instagram

Radio Vratislavice

Vratislavický Infoservis

MILÍ
VRATISLAVIČÁCI,
letos poprvé po šestnácti letech jsem chyběl 
u tradiční akce rozsvícení vánočního stromečku 
v našich Vratislavicích. Místo toho jsem trávil čas 
v posteli, přikrytý pořádnou peřinou a s teplým 
čajem v ruce. Zdraví zatím poručit naumíme, tak 
jsem si bohužel musel nechat tuto moji oblíbenou 
akci ujít. 

I tak se za mé nepřítomnosti podařilo dokončit 
mnoho drobných či větších projektů, které bych 
Vám chtěl představit. Do finále nám míří úpravy v okolí kostela a instalace osvětlení na 
novou fasádu. U vratislavického hřbitova jsme zase opravili chodník, který jsme navíc 
prodloužili až k přechodu pro chodce. Zároveň jsme do nové části hřbitova nainstalovali 
žulové kameny se značením, které nahrazují původní informativní cedule. Po čtrnácti 
letech jsme také vyměnili již nevzhlednou výlepovou plochu před vstupem do 
našeho Kulturního centra VRATISLAVICE 101010 a nahradili ji moderním panelem 
s elektronickým displejem a LED podsvícením. A nové jsou i schody ke dřevěné zvonici 
v ulici Za Tratí. Ta již v minulosti prošla rekonstrukcí vč. osazení nového zvonu. Nyní jsme 
vyřešili přístup osazením schodiště včetně zábradlí a opěrné gabionové zdi.

Závěrem mi dovolte, abych vám za sebe i za Městský obvod Liberec - Vratislavice nad 
Nisou popřál v tento adventní čas pohodu, klid, radost i úsměvy a hlavně hodně zdraví. 
Užijte si krásné vánoční svátky v rodinném kruhu.

Váš starosta
Lukáš Pohanka



ÚŘAD MĚSTSKÉHO OBVODU
23. – 29. 12. 2024 uzavřeno 

30. 12. 2024 standardní provoz 
31. 12. 2024 – 1. 1. 2025 uzavřeno  

od 2. 1. 2025 standardní provoz 

IGI VRATISLAVICE
KNIHOVNA A SPOLKOVÉ 

CENTRUM UZAVŘENY DO ODVOLÁNÍ 
RODINNÉ CENTRUM 

informace k dispozici na www.jbvratislavice.com 

INFORMAČNÍ CENTRUM KC VRATISLAVICE 101010
21. 12. 2024  – 1. 1. 2025 uzavřeno  

od 2. 1. 2025 standardní provoz 

VRATISLAVICE EXPRES
21. 12. 2024  – 1. 1. 2025 mimo provoz  

od 2. 1. 2025 standardní provoz 

SOKOLOVNA VRATISLAVICE
23. 12. 2024 – 1. 1. 2025 uzavřeno 

od 2. 1. 2025 standardní provoz  

SPORTOVNÍ AREÁL NA ROZCESTÍ
21. 12. 2024 – 1. 1. 2025 uzavřeno

od 2. 1. 2025 standardní provoz 
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Občanům Vratislavic jsou pravidelně k dispozici odborné po-
radny. Sociální poradenství pro ty, kteří se dostali do nepříznivé 
životní situace v oblasti rodiny, mezilidských vztahů, pracovního 
práva; lidi, kteří potřebují pomoc se sociálními dávkami, v oblasti 
bydlení, spotřebitelských problémů a zadluženosti. Pro lidi, kteří 
potřebují radu v oblasti práva, je k dispozici Právní poradna. Do 
Právní a Sociální poradny je nutné se předem objednat na níže 
uvedených kontaktech.

NABÍZÍME PORADNY ZDARMA

SOCIÁLNÍ PRÁVNÍ
 po domluvě 18. prosince

775 377 657
1. patro úřadu

482 428 810

Vedení obce

ZAJÍMÁ NÁS VÁŠ NÁZOR
KONTAKTUJTE NÁS:

E-MAIL 
vratislavice@vratislavice.cz

POŠTA
Městský obvod Liberec – Vratislavice n. N., 

Tanvaldská 50, 463 11, Liberec 30

FACEBOOK
Vratislavice nad Nisou

VÁNOČNÍ PROVOZNÍ DOBA 

Na úřad a k bankomatu se opět dostanete hlavním vchodem, který 
je přístupný po schodech vedoucích od Pekařství a cukrářství 
u Bláhů. Bankomat v přední části úřadu tak můžete navštívit 
nezávisle na otevírací době úřadu městského obvodu.

(red)

PŘÍSTUP NA ÚŘAD
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Po 14 letech jsme se rozhodli významným způsobem obměnit vstupní prostor u našeho Kulturního centra VRATISLAVICE 
101010. Původní nevzhlednou výlepovou plochu jsme nahradili designovým panelem, který v sobě nese jak elektronický displej, 
který zobrazuje pozvánky na nadcházející akce, tak část pro nalepení plakátů ve formě samolepky. Celkový dojem podtrhuje 
podsvícené logo Desítek a nasvícení plakátů. Na výlepovou plochu pak dohlíží nově instalovaná kamera.

Ivan Zimmel

VÝLEPOVÁ PLOCHA KULTURNÍHO CENTRA V NOVÉM HÁVU

I když zima už v listopadu několikrát zahalila Vratislavice do 
sněhové peřiny, podařilo se nám dokončit avizovanou opravu 
části chodníku v ulici Nad Školou. Úsek od nově vybudovaného 
parkoviště až k hlavnímu vstupu na hřbitov se pyšní novou beto- 
novou dlažbou namísto původního perkového povrchu. Chodník 
jsme navíc prodloužili až k přechodu pro chodce, čímž jsme 
zamezili nebezpečnému parkování v zatáčce. O parkovací 
místa není v této oblasti i tak nouze. Pro návštěvníky hřbitova je 
k dispozici velké parkoviště vzdálené jen pár kroků od vchodu. 

Lucie Zdenková

Každým krokem se snažíme vytvořit důstojné a klidné místo pro 
vzpomínky na naše blízké. Proto jsme se rozhodli zvolit namísto 
informativních cedulí esteticky příjemnější řešení. Do nové části 
hřbitova jsme umístili žulové kameny s nápisy, které přirozeně 
zapadají do prostředí a citlivě označují jednotlivé části hřbitova.

Lucie Zdenková

NA HŘBITOV PO NOVÉM 
CHODNÍKU

CTÍME GENIA LOCI NAŠEHO 
HŘBITOVA
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I letos zajistíme lednový svoz vánočních stromků. Pracovníci 
našeho technického střediska začnou s odklízením bezprostře- 
dně po vánočních svátcích a svoz bude pokračovat do konce 
ledna společně se zimní údržbou. Zcela odstrojené stromky 
nechávejte u popelnic nebo poblíž silnice vždy tak, aby nebránily 
v provozu ani technické údržbě komunikace. 

Jan Janíček

LIKVIDACI VÁNOČNÍCH STROMKŮ 
NECHTE NA NÁS

NOVÉ SCHODY 
USNADŇUJÍ CESTU 
K OBLÍBENÉ 
ZVONICI

Foceno před instalací zábradlí
Foto: J. Appeltauer

FOTO KAPLIČKY PŘED
Zdroj: Google Street View

FOTO KAPLIČKY PO 

Dřevěná zvonice v ulici Za Tratí 
prošla v minulých letech výraznou 
proměnou. Byla zrenovována 
a osazena novým zvonem. Přístup 
ke zvonici byl ale nadále kompliko-
vaný kvůli prudkému svahu. To se 
nyní změnilo. Stabilitu svahu jsme 
zajistili pomocí gabionové zdi. Pro 
snadnější přístup k místu jsme zde 
zřídili schodiště se zábradlím a oko-
lo zvonice položili chodník z kamen-
né mozaiky. Tato historická památka 
v ulici Za Tratí je nyní připravena 
stát se znovu oblíbeným a snadno 
dostupným cílem vašich procházek 
po Vratislavicích.

Lucie Zdenková
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DOTAČNÍ PROGRAMY PRO VRATISLAVICKÉ SPOLKY V ROCE 2025

Program podpory pravidelné 
celoroční činnosti členů veřejně 
prospěšných neziskových organizací 
dětí a mládeže do 18ti let

Program podpory celoročních 
aktivit organizací 
a organizovaných skupin

Program podpory veřejně 
prospěšných aktivit

1.1 1.2 1.3

předpokládá se četnost aktivit minimálně 
1x za týden

celkový objem pro rok 2025:  450.000,- Kč 
dotace na jednoho člena:  1.000,- Kč
maximální počet žádostí organizace:  jedna

omezení ve vztahu k ostatním programům:

v případě žádosti v programu 1.1 
nelze současně žádat v programu 1.2, 
lze současně žádat v programu 1.3.

předpokládá se četnost aktivit minimálně 
1x za měsíc

celkový objem pro rok 2025:  150.000,- Kč 
dotace na jednotlivou žádost:   50.000,- Kč
maximální počet žádostí organizace:  jedna

omezení ve vztahu k ostatním programům:

v případě žádosti v programu 1.2 
nelze současně žádat v programu 1.1, 
lze současně žádat v programu 1.3.

předpokládá se jednorázové využití podpory 
pro časově vymezené akce nebo projekty 

celkový objem pro rok 2025:  200.000,- Kč 
dotace na jednotlivou žádost:    20.000,- Kč
maximální počet žádostí organizace:  dvě

Administrace programu a dotazy

Bc. Lukáš Kajínek
kajinek.lukas@vratislavice.cz

tel.: 482 428 831, 774 774 614

Městský obvod  Liberec - Vratislavice n. N. 
Tanvaldská 50, 463 11 Liberec 30

Harmonogram dotačních programů v roce 2025
lhůta pro podání žádosti: od 1. 12. 2024 do 31. 1. 2025
vyhodnocení žádosti: od 1. 2. 2025 do 28. 2. 2025
lhůta pro rozhodnutí o žádosti: do 28. 2. 2025
oznámení o schválení přidělení dotace: do 30 dnů od rozhodnutí o přidělení orgánem MOV
poskytnutí dotace: do 14 dnů od uzavření smlouvy o poskytnutí dotace
příjem vyúčtování dotace: do 15. 12. 2025 

Také v následujícím roce 2025 podpoříme činnost organizací věnu-
jících se dětem a mládeži do 18 let věku, stejně jako organizovanou 
činnost dospělých a seniorů a smysluplné akce pro vratislavickou 

veřejnost. Termín pro podání žádostí je od 1. prosince 2024 do 
31. ledna 2025. Podrobné informace najdete na webových stránkách 
obce https://www.vratislavice.cz/mestsky-obvod/dotace-a-prispevky. 

ZIMNÍ ÚDRŽBA JE V PLNÉM PROUDU

V případě potřeby kontaktujte technické středisko 
na tel.: 485 161 077, mobil: 775 080 702, 
e-mail: janicek.jan@vratislavice.cz

I. kategorie
   - údržba nejpozději do 4 hodin po ukončení spadu 
-  významné sběrné místní komunikace v rámci městského 

obvodu, centra a na sídlištích
- přechody pro chodce v ul. Tanvaldská a Rochlická
II. kategorie
-  údržba nejpozději do 12 hodin po ukončení spadu
- důležité obslužné místní komunikace
III. kategorie
-  údržba po ošetření komunikací I. a II. kategorie, nejpozději 

však do 48 hodin po ukončení spadu
- ostatní místní komunikace

Komunikace I., II. a III. kategorie se udržují mimo sněhovou 
kalamitu od 04:00 hod. do 21:00 hod. (příp. do 15:30 hod.)

Naše technické středisko provádí údržbu komunikací a chodníků o celkové délce 65 km. Ty jsou rozděleny do tří kategorií podle 
intenzity dopravy a významu komunikace. Na mapce přesně zjistíte, do jaké kategorie patří vaše ulice a v jakém časovém horizontu 
bude uklizena.

Podrobnou mapu s plánem ulic naleznete po 
načtení následujícího QR kódu. 

Jan Janíček
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I letos jsme si pro vás připravili kalendář Galerie Desítky, 
který vám bude dělat radost po celý příští rok. Díky němu 

si tak budete moci připomenout autory, kteří u nás v letoš- 
ním roce vystavovali. Najdete v něm díla Pasty Onera, 

Blanky Novákové, Tomáše Bambuška a dalších. Kalendář 
si můžete zakoupit od 18. prosince v Informačním centru 

VRATISLAVICE za cenu 250 Kč.

Ivan Zimmel

KALENDÁŘ GALERIE 
DESÍTKY NA ROK 2025

S příchodem zimního počasí většina z nás odkládá kola k zimnímu 
spánku a my zase k odpočinku ukládáme náš bikepark VAPARK. 
Také v letošní sezóně si k nám našlo cestu nespočet cyklistů z řad 
dětí, ale i dospělých. Proběhl zde závod série Dětský MTB cup 
a naše kurzy techniky jízdy, pořádané ve spolupráci s oddílem North 
Bike Club Junior Team, navštívilo zhruba 200 bajkerů. Užijte si 
parádní zimu a na jaře se na vás budeme opět těšit. Konkrétní termín 
otevření areálu bude zveřejněn na webu vapark.cz a na facebooko- 
vém profilu.

Ivan Zimmel

První letošní sněhové vločky máme za sebou. Přestože na poprvé jich 
nebylo dostatek, naděje pro všechny příznivce zimních radovánek 
a sportů stále žije. Pro milovníky běžeckého lyžování u nás ve Vrati-
slavicích máme dobrou zprávu, i letos jsme připraveni na úpravu 
běžeckých tratí nad sídlištěm Zámecký vrch a za hřbitovem. V případě 
příznivých sněhových podmínek upravíme rekreační okruhy v celkové 
délce až pět kilometrů. Ty doplníme i trasami pro chodce, aby si mohli 
pohodovou procházku zimní scenérií užít i pěší výletníci. Aktuální infor-
mace o stavu běžeckých tras najdete na webových stránkách 
www.vratislavice.cz nebo na sociálních sítích.

Lukáš Kajínek

LETOŠNÍ SEZÓNA VE VAPARKU JE 
ÚSPĚŠNĚ ZA NÁMI

BÍLÉ STOPY VE VRATISLAVICÍCH
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Poslední listopadový den jsme v atriu Kulturního centra VRATI-
SLAVICE 101010 slavnostně rozsvítili vánoční strom a zahájili 
tak první adventní víkend. Na rozdíl od minulého roku jsme 
se nedočkali sněhových kulis, ačkoli počasí bylo chvílemi až 
mrazivé. I bez sněhové nadílky byla ale atmosféra vánoční 
a přilákala mnoho návštěvníků. V rámci programu vystoupily děti 
z mateřských škol Sídliště a Lísteček i žáci místní základní školy. 
Adventní stánky nabídly tradiční pochutiny i krásné rukodělné 
výrobky od pracovníků chráněných dílen. Na zahřátí nechyběl 
vánoční punč, svařák ani voňavá horká hruška. Večer vyvrcho-
lil okamžikem, kdy jsme společným odpočítáváním rozsvítili 
dvanáctimetrový smrk z Bedřichova spolu s vánoční výzdo-
bou Desítek. Přejeme vám kouzelný adventní čas a pohodové 
vánoční svátky.

Vedení obce
Foto: J. Appeltauer

I LETOS JSME 
ROZSVÍTILI 
VRATISLAVICE 
SPOLEČNĚ
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BUBNOVAČKA 2024

Každý rok netrpělivě čekáme na příchod svatého Martina, který 
k nám do mateřské školy přináší kouzlo, tradici a hřejivou radost. Le-
tos tomu nebylo jinak – děti i všichni dospěláci se na jeho návštěvu 
pilně připravovali a atmosféra ve školce byla plná očekávání. Příběh 
o laskavém svatém Martinovi, který se rozdělil o svůj plášť s chudým 
žebrákem, děti okouzlil. Tento jednoduchý, ale silný příběh nám 
připomněl, že laskavost a pomoc druhým mají v našich srdcích vždy 
své místo. Děti poslouchaly s nadšením a pak se vrhly na tvoření – 
vyrobily bílé koně, husy, zatloukaly podkovy a mnoho dalších 
kreativních činností. Vrchol dne nastal, když svatý Martin dorazil 
11. 11. na svém koni. I když sníh letos nepřivezl, jeho přítomnost 
naplnila celou školku teplem a radostí. Děti mu řekly básničku 
a Martin jim na oplátku vyprávěl o svých činech a každého odměnil 
podkovou pro štěstí.  Celý den byl jako malý zázrak – plný smíchu, 
radosti a kouzla, které dokáže vytvořit jen tradice propletená láskou 
a dětským nadšením. Když se děti vracely domů s očima zářícíma ra-
dostí a s podkovičkou, bylo jasné, že svatý Martin k nám nepřinesl jen 
příběh, ale také vzácnou připomínku, že zima může být nejen chladná, 
ale i plná tepla lidského srdce. Velké poděkování Jaromíru Čemusovi.

Kolektiv MŠ Lísteček – Donská

Dne 5. 11. 2024 se konala pod rouškou přítmí již tradiční 
„STRAŠIDELNÁ ŠKOLKA“, kterou pro děti připravil kolektiv 
mateřské školy. Pro děti byl zážitkem nejen lampiónový průvod po 
Vratislavicích, stezka odvahy, ale i bohaté švédské stoly, které 
s našimi kuchařkami připravili i sami šikovní rodiče. Nechyběla 
hudba a společná taneční vystoupení, akce se tak pyšnila hojnou 
účastí.

Všem zúčastněným velice děkuje kolektiv MŠ Sídliště

SVATÝ MARTIN V MŠ LÍSTEČEK

STRAŠIDELNÁ ŠKOLKA

Bubnovačka je projekt, který upozorňuje na důležitost ochrany 
dětí před násilím v rodině.  Již čtvrtý ročník se konal 19. 11. pod 
záštitou prezidenta Petra Pavla a Ministerstva školství, mládeže 
a tělovýchovy.  Do akce se zapojují nejen školy, školky, celé 
obce, kraje, instituce, sportovní kluby, ale i jednotlivci. Letos se 
přidaly i děti z prvního a druhého stupně naší školy.  Kromě toho, 
že děti ve škole bubnují, tak díky komplexnímu preventivnímu 
programu učitelé žáky laskavou formou seznamují s tématem 
násilí v rodině a předávají jim kontakty pomoci.

Mgr. Martina Novotná

MASO MATEMATICKÁ SOUTĚŽ
V úterý 5. listopadu se vybraní žáci naší školy opět zúčastnili 
matematické soutěže v České Lípě. Nešlo zde jen o prosté počítání 
příkladů. Za spočítané příklady získávaly týmy tahy do hry, která 
byla pak hlavním zdrojem jejich bodů do celkového hodnocení. 
Žáci tak museli prokázat nejen matematické a logické uvažování, 
ale též zvolit nejvhodnější strategii. Soutěž se u žáků těší stále větší 
oblibě, díky netradičnímu pohledu na ne vždy populární matematiku 
a možnosti soutěžit v týmu. Na medaile sice nedosáhli, ale ostudu 
rozhodně neudělali. Proto jim za vzornou reprezentaci školy děku-
jeme a těšíme se společně na další matematické výzvy.

Mgr. Helena Šerhantová
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JSEM RÁD, ŽE VIDÍM
V pátek 15. listopadu se děti z 1.B a 2.E setkaly s paní Mgr. Andreou 
Tkáčovou, lektorkou z Nadačního fondu Mathilda, jehož posláním je 
podpora osob s těžkým zdravotním postižením. Pro většinu dětí bylo toto 
setkání velice citlivé, neboť se poprvé setkaly s člověkem, který dorazil 
do školy s doprovodem vodícího psa a o bílé holi. Netušily, jak náročná 
je každodenní činnost těchto lidí, kterým nechybí pozitivní přístup 
k životu, a ani úsměv na tváři. Při vyprávění se žáci dozvěděli, co je 
pro tyto lidi největší oporou a jak lze vše samostatně zvládnout, jaké 
pomůcky využívají. Měli možnost si některé pomůcky osahat a vyzkoušet 
jejich funkci. Seznámili se i s tím, jaká je historie a jak probíhá výcvik 
čtyřnohého přítele. Lektorka jim ukázala, že i lidé tohoto postižení se 
mohou vzdělávat, malovat, číst i využívat techniku 21. století. Někteří 
jedinci si uvědomili, že nosit brýle a vidět svět svýma očima není vlastně 
nic zvláštního. 

Mgr. Martina Novotná

Po další tradiční úspěšné akci - Vzájemné portrétování žáků ZŠ 
a členů seniorského S-art klubu, konané v květnu jsme se zúčastnili 
11. listopadu na ZŠ další akce. Jednalo se o společné malování 
obrazů na téma Dobro a zlo, Láska a nenávist, Příjemné - nepří-
jemné ap., tedy vždy opak či kontrast. Nálada byla jako vždy při 
těchto setkáních skvělá, studenti zajistili občerstvení a paní učitelka 
klavírní doprovod. Děkuji členům S-art klubu a hostujícím amatér-
ským výtvarnicím za jejich nadšení pro spolupráci a všem zúčast-
něným za krásnou tvořivou náladu. Obrazy budou vystavené v kapli 
Vzkříšení ve Vratislavicích 11. prosince při příležitosti Adventního 
koncertu v 17:00 hod., kdy proběhne zároveň vernisáž.

Za S-art klub Jana Kürthyová

SPOLUPRÁCE ZŠ S ART KLUBEM 
POKRAČUJE 

V průběhu října a listopadu se žáci 9. tříd zúčastnili zážitkového work-
shopu s názvem „Mám svůj sen“, který se týkal událostí roku 1968. 
Takto na workshop vzpomíná Matěj Bečvarovský z 9.B: „K čemu nám je 
dějepis?“ „Proč se učíme něco, co už dávno bylo?“ To jsou otázky, které 
občas slýchávám od svých spolužáků. Na workshopu s názvem „Mám 
svůj sen“ jsme si tyto otázky jednou provždy zodpověděli. Workshop byl 
zaměřený na rok 1968 a na události, které se děly před tím či potom. 
Vžili jsme se do rolí postav, které byly částečně reálné a pocházely 
z té doby. K nim jsme si přidali špetku sebe a potom jsme se jen řídili 
scénářem založeným na běžných dnech lidí v té době.  Děkujeme 
lektorům z Paměti národa a dále městské části Vratislavice za finanční 
podporu, díky které se mohl workshop uskutečnit. Žáci byli vtaženi do 
děje, pochopili, jaká změna nastala. Často se pak doma doptávali rodičů 
či prarodičů, jak to tenkrát probíhalo.

Mgr. Radka Procházková

MÁM SVŮJ SEN
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To je to, co si po těch dlouhých cestách 
kolikrát přeji.
Kdo plánuje cesty?
Destinaci vybíráme dohromady jako 
rodina, ale ta jednotlivá místa vybírám já. 
Samozřejmě je konzultujeme, protože jich 
vždycky vyberu víc. Tím, jak tu telku dělám, 
tak než na ta místa jedu, už je vidím v tel-
evizi. Už vím, že bude dobré natočit tohle 
místo a za ním to další, protože budou od-
lišná. Jednou je to hrad, podruhé jeskyně, 
potřetí třeba vlak v tunelech. Já si ten díl 
skládám dramaturgicky v hlavě a podle toho 
ta místa definitivně vybírám tak, aby to diváky 
bavilo.
Jak řešíte ubytování?
Ubytování řešíme na cestě. Řešíme ho 
maximálně tři dny předem, kolikrát v ten 
samotný den. Jediné ubytování, které 

Jak to všechno stíháte?
Stíháme to tak, že jsme to všechno 
smíchali dohromady do jednoho hrnce jako 
guláš. Cestujeme, natáčíme, pracujeme 
a vychováváme děti na cestách. Už jsme 
si na to zvykli. Je to dobré. A i když jsem 
tady říkal, že ty cesty jsou složité a chtěl 
bych si dát pauzu, tak stejně po čtrnácti 
dnech doma pokukuji po mapě, kam bych 
zase jel.
Říkal jste, že byste jel i na dovolenou, 
ale umíte si představit obyčejnou válecí 
dovolenou? Ležet u moře a odpočívat.
Já si to dovedu představit. Když se moc 
pohybujete, tak to potřebujete. Já se 
potřebuju po každé cestě zastavit a dívat 
se celý den na stupidní jihokorejský seriál, 
jíst českou svíčkovou a pít dobré pivo. 

řešíme třeba i hodně dopředu, souvisí třeba 
s dopravou. Například trajekt z ostrova na 
ostrov. Víme, že ten trajekt nám tam dojede 
tehdy a tehdy a na to konto zamlouváme uby-
tování. Jinak hodně improvizujeme. Neuby-
továváme se napřímo, ale přes platformy typu 
Booking a Agoda. Když je problém nebo se 
něco nepovede, tak máme nějakou páku na ty 
ubytovatele. A že se občas nepovede. 
Máte někdy o děti strach?
Stává se nám na každé cestě, že holky musí 
zůstat na ubytování. Zavřou se tam a jsme ve 
spojení na telefonu. My jedeme něco zařizo-
vat třeba na úřady nebo točit noční město. 
Pepinka je v tomhle velmi zodpovědná 
a zvládne se postarat o ségru. Jsou situace, 
kdy jsou samy celý den. Když jsme přiletěli 
do Jižní Koreje, tak jsme museli převzít auto, 
vybavit ho a namontovat příslušenství. 

Josef Vrtal, známý automobilový nadšenec a moderátor pořadů Fotr na tripu a Autosalon, má cestování a auta 
hluboko zakořeněné ve svém životě. Pracovní a rodinný život spojil do jednoho velkého životního projektu, 
který mohou diváci pravidelně sledovat na televizních obrazovkách. V rozhovoru se Josef rozpovídal o tom, co 
všechno obnáší natáčení pořadu Fotr na tripu, jaké výzvy i radosti přináší rodinné cestování v autě a kam by 
třeba nikdy s rodinou nejel.

JOSEF VRTAL: PRŮMĚRNÁ 
JIHOKOREJSKÁ KAVÁRNA 
VYPADÁ JAKO PRODEJNA VOZŮ 
V ČESKÉ REPUBLICE

ROZHOVOR 
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V Soulu byly příšerné zácpy. Ráno jsme 
z hotelu vyjeli v osm. Holky byly po snídani. 
A já jsem si myslel, že přijedeme ve dvě 
odpoledne. Přijeli jsme v šest večer. Holky 
musely samy vyvenčit psa, jít na jídlo 
a postarat se o sebe. Samozřejmě v bez-
pečném prostředí. Bývají často samy a to 
se někdy o ně bojím. Člověk může narazit 
na nějakého pitomce kdekoli na světě. 
Tomu se nedá ubránit.
Jak to řešíte se školou?
Paní Columbová je původním povoláním 
učitelka. Holky se vždycky vzdělávaly doma 
a na cestách.
Plánujete nějaký díl, který bude mode- 
rovat paní Columbová?
Paní Columbová bude vždycky v pozadí 
jako takový tajemný prvek toho pořadu. 
Vždy tam někde tak trošku bude vidět, 
pokud na to bude vhodná situace. 
Myslím si, že lidé její roli přijali a určitě ji 
nebudeme měnit.
Máte už plány na rok 2025?
Pojedeme teď země kolem Baltského moře 
a v létě nás čeká Amerika nebo Afrika. 
Pokud Amerika, tak to budou státy jako 
Nové Mexiko, Nevada, Arizona a Texas. 
Pokud to bude Afrika, tak to bude jedna 
jediná země, a to Tanzanie.
Kam chtějí holky?
Ty to mají padesát na padesát. Amerika 
je už dlouho láká a Tanzanie je zase plná 
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zvířátek a velkých národních parků. Pepinka 
chce být veterinářka.
Kolik dní v roce strávíte na cestách?
Sto dní v létě a sto dní v zimě. Na každý díl 
potřebujeme deset dní. A to není o tom, že 
bychom deset dní točili. Je tam započítán 
nějaký čas na plánování a alespoň jeden den 
odpočinku pro holky. My víme, že za deset 
dní natočíme opravdu jeden pěkný díl.
Kolik kilometrů průměrně ujedete za těch 
sto dní?
Od patnácti do dvaceti tisíc kilometrů. 
Většinou.
Cesty máte spojené i s testováním aut. 
Vybíráte si auto na cestu vy sám nebo je 
vám přiděleno?
Auta nám nabízí automobilky. To není žádné 
tajemství. Automobilky nám i přispívají do 
rozpočtu té cesty. Oni ví, že auto v rámci 
pořadu jde vidět v úplně jiné situaci. Je to 
něco jiného než testování třeba v Autosalonu. 
Navíc televize díly poměrně často reprízuje. 
Partneři pořadu druhé a třetí vysílání v televizi 
mají „zadarmo“. 
Vím, že jste skeptik elektromobilů. Vydal 
jste se někdy v rámci pořadu Fotr na tripu 
na silnice s plně elektrickým automo-
bilem? Ne. Jediný elektromobil, kterým 
bych na tuhle cestu jel, by byl Rolls-Royce.
A hybrid?
Tím jsme už jeli, ale čistě elektro neplánu-
jeme.

Dovedete si představit život jinde než 
v České republice?
Dovedu, určitě. Upřímně, když hodně 
cestujete, tak i když tu máme blbé politiky, 
inflaci a lidé nadávají na kde co, máme se 
pořád strašně dobře. Česká republika je 
krásná, ale i tak si dovedu představit žít 
někde jinde.
A kdybyste byl konkrétní?
Určitě je to severní Afrika a severské země 
jako Skotsko a Irsko. Mě třeba láká i Asie. 
Dovedu si představit třeba Japonsko.
Která země vás nejvíce vytrestala?
Pokud jde o počasí, tak to nás nejvíce 
vytrestalo Skotsko. To bylo peklo. I když 
jsme tam byli v létě, tak jsme zažili čtyři 
roční období. Vytrestalo nás to i jídlem. 
Nebyly tam žádné dobré kavárny. Paní 
Columbová potřebuje každé ráno dobré 
kafe. Oproti tomu v Koreji byly kavárny 
úplně nepředstavitelné. Průměrná jihoko-
rejská kavárna vypadá jako prodejna 
vozů v České republice. Když v Liberci 
pojedete a narazíte na nějaký showroom 
automobilky, tak asi tak vypadá průměrná 
kavárna v Koreji. I na vesnici.
Natáčel jste s rodinou pořad v Iráku, 
Ázerbájdžánu, Kazachstánu a Uzbekis- 
tánu. To nejsou zrovna obvyklé dovo-
lenkové destinace. Je země, kam byste 
spolu nikdy nejeli?
Nepojedeme nikam tam, kde nemají rádi 
pejsky, jako Vietnam. A nepojedeme 
někam, na čem se všichni neshodneme.
Jaký je váš nejoblíbenější dopravní 
prostředek po autu?
Loď a po lodi asi už nic. Nemám rád 
letadla, už jsem toho hodně nalétal. Loď 
je super, je to větší svoboda než auto. 
Určitě jednou vznikne Fotr na lodi. A pak 
pokračování Ségry na tripu.
 

 Text: Lucie Zdenková
Foto: Archiv Josefa Vrtala



Dny se neúprosně krátí a oblékáme teplé oblečení, což je neklamnou 
známkou toho, že se blíží zima. Absolvovali jsme poslední výlet z let-
ního plánu. Předposlední říjnový den nás vlak dovezl do Semil, místa 
tradičních cílů našich výletů. Tentokrát jsme se vydali podél řeky Jiz-
ery tzv. Riegrovou stezkou. Ta nás vedla přes Bítouchov do Přírodní 
rezervace Údolí Jizery s nádhernými skalními útvary a se spoustou 
vyhlídek. Procházku jsme zakončili v osadě Podspálov, kde nás 
čekalo tradiční opékání vuřtů. Na zastávku vlaků je to, co by kame-
nem dohodil a odtud nás čekala cesta domů přes Železný Brod. 
Další výlet byl již podle zimního plánu, který počítá z kratšími výlety 
zejména do blízkého okolí. První listopadovou středu jsme se věno-
vali předhůří Jizerských hor. Autobus MHD nás odvezl do Ruprechtic 
ke Slunečním lázním. Odtud jsme procházkou mezi převážně novými 
vilkami prošli k Jizerskému potoku, který zásobuje Lesní koupaliště. 
Dále jsme pokračovali do Lidových sadů, kde naše cesta končila. 
Následující výlet nás zavedl do Pavlovic, odkud jsme přes Polní ulici 
sestoupili k Nise a poté pokračovali přes Stříbrný a Zlatý kopec na 
náměstí ve Stráži nad Nisou. Poslední výlet jsme začali na nádraží 
v Liberci, odkud nás vlak dovezl do Zdislavy. Od stanice, která je 
na kopci, jsme sestoupili do stejnojmenné obce. Cestou jsme 
obdivovali malebné, převážně dřevěné chaloupky a také poněkud 
zanedbaný kostel sv. Jana Křtitele. Lesní cestou mezi Strážným 
kopcem a Táhlým vrchem jsme doputovali do Žibřidic, kde byl naším 
cílem Chaloupkův orloj nedávno přemístěný z Kryštofova Údolí. Po 
jeho prohlídce a malém občerstvení v nedaleké cukrárně jsme se 
vydali zpět k domovu. Už se těšíme i na další společné procházky 
a doufáme, že nám bude přát počasí. Poslední středu před 
vánočními svátky budeme mít tradiční členskou schůzi v restauraci 
U Potůčku v Harcově, kde nejen zhodnotíme uplynulý rok, ale také si 
předáme malé dárky jako důkaz přátelství. Dohodneme i cíle našich 
autobusových zájezdů na letní sezónu a také přijmeme nové zájemce 
o členství v našem spolku.

Za turistický spolek seniorů Antonín Ročňák

A JE TU ZIMA

Vratislavický zpravodaj SPOLEČNOST

TURISTICKÉ AKCE 
VRATISLAVICKÝCH SENIORŮ 

4. 12. 2024 
ODJEZD 11:35

ČSAD Liberec, Český Dub - betlémy
vedoucí paní Pokorná,náročnost 1

11. 12. 2024 
SRAZ 6:00

Vratislavice – restaurace Svoboda, Wrocław
vedoucí pan Ročňák

18. 12. 2024 
SRAZ 13:00

Lidové Sady, Lidové Sady – U Potůčku
vedoucí pan Janků, náročnost 1, pozn.: schůze

8. 1. 2025 
ODJEZD 12:35

ČD Liberec, Jablonec nad Nisou
vedoucí pan Vitovský, náročnost 2

Uvedené časy a místa odjezdu jsou pouze informativní. 
V případě dotazů se obracejte na Věru Pokornou - tel. 731 050 764 

a Antonína Ročňáka - tel. 607 949 239.

JUBILANTI

ŘÍJEN 2024
85 let 

Vratislav Bárta

75 let 
František Kozák

Kamil Svojík
Milada Jelínková

Josef Fröhlich
Oldřich Sojka

80 let 
Věra Richterová
Jozef Lieskovský

Ingrid Peniašková
František Kyncl

85 let 
Magdalena Hynštová

Hana Gebriánová
90 let  

Vlasta Němečková
Venuše Jiřímská

LISTOPAD 2024

Městská policie Liberec hledá aktivní seniory pro zajištění bez-
pečného přechodu dětí u libereckých škol, a to i ve Vratislavicích 
nad Nisou. Cílem projektu je dohlížet na bezpečnost dětí při 
přecházení komunikace během ranní dopravní špičky a pokrýt co 
nejvíce školských zařízení. Dlouhé roky působila na přechodu u ZŠ 
Vratislavice nad Nisou dobrovolnice, v současné době na místo 
dohlíží okrskář městské policie, který má na starosti i řešení do-
pravní situace a další problematiky. Touto cestou oslovujeme místní 
obyvatele, kteří by měli o ranní dohled u přechodů pro chodce 
zájem. Projekt funguje od roku 2015 a může být vhodný i pro toho, 
kdo má vnouče na základní škole a chce přispět k bezpečné cestě 
do školy. Bližší informace poskytne komisař Mgr. Vladimír Šnýdl, tel. 
734 416 642, email snydl.vladimir@mp.liberec.cz, budova Dětského 
dopravního hřiště v Liberci.

Daniela Bušková, Městská policie Liberec

MĚSTSKÁ POLICIE HLEDÁ STRÁŽCE 
PŘECHODU VE VRATISLAVICÍCH 
NAD NISOU
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Kaple Vzkříšení Vratislavice, Tanvaldská 51, 463 11 Liberec 30

Vánoční akce
V KAPLI VZKŘÍŠENÍ VRATISLAVICE

11. 12. 2024 
v 17:00 Adventní koncert žáků ZŠ 

a vernisáž žáků ZŠ ve spojení s Art klubem
12. 12. 2024 

v 17:00 Koncert smíšeného pěveckého sboru Aurea Rosa  
při Univerzitě třetího věku TUL

Česká vánoční muzika Adama Václava Michny z Otradovic 
k Roku české hudby s klavírním doprovodem Davida Němce

24. 12. 2024 
v 10:00 stavění Betléma pro děti  

ve 14:30 Vánoční mše 
v 22:00 “Půlnoční” s koledami

Pokud chcete Betlémské světlo do svého domova, 
přijďte na předávání a přineste si lucerničku nebo svíčku. 

V době všech obřadů: 9:30-11:30, 14:00-16:00, 21:30-23:00

25. 12. 2024
v 9:00 Hod Boží vánoční - mše

26. 12. 2024
v 9:00 Sv. Štěpán - mše

5. 1. 2025
v 16:00 Tříkrálový koncert pěveckého sboru 

Gospel Yetu. Součástí koncertu je 
Tříkrálová sbírka.





Ivan Zimmel

TALKSHOW: TALKSHOW MARTINA 
HRANÁČE

… aneb jak přežít neúspěch. Moderuje Štěpánka Šmídová. 
Pořádá: Nicole Rolantová

KONCERT: LENKA FILIPOVÁ

Vánočně laděné turné české zpěvačky, šansoniérky a kytaristky. 
Pořádá. VM-ART production

Foto: vm-art

Foto: Martin Hranáč

VÝSTAVA: JANA VOJNÁROVÁ | EVERY GIRL 
SHOULD LEARN TO PLAY THE TRUMPET

Výstava v Galerii Desítky potrvá do 6. ledna 2025.

17. 12. od 19:30 hod.
Vstupné: 350 Kč

18. 12. od 19:00 hod.
Vstupné:  490 Kč

Vratislavický zpravodajKULTURNÍ CENTRUM VÁS ZVE
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TIPY 
NA VÁNOČNÍ 

DÁRKY

Přejeme Vám krásné 
vánoční svátky!

27. 1. 2025 od 19:30 hod. 
DIVADLO: ŠTĚSTÍ

18. 2. 2025 od 19:30 hod.  
TALKSHOW: TVÁŘE PETRA RYCHLÉHO

25. 2. 2025 od 19:00 hod.  
KONCERT: SLAVNÉ FILMOVÉ MELODIE

25. 4. 2025 od 20:00 hod.   
KONCERT: DAVID KOLLER – BEST OF TOUR 

3. 5. 2025 od 20:00 hod.
KONCERT: VESNA - MUZIKA SLAVICA 2025

10. 3. 2025 od 19:30 hod.     
DIVADLO: SEX NA VLNÁCH



Plug-in hybridní sportovní vůz 
Porsche 918 Spyder
Přijďte se podívat na jedinečného závoďáka, který trhl rekord! 
Porsche 918 Spyder zapůsobil již na světové premiéře roku 2013
a hned poté si na slavném okruhu dojel pro mimořádný úspěch.

Tento model se stal prvním sériovým vozem, který dokázal zdolat 
legendární Severní smyčku okruhu Nürburgring za méně než 7 
minut. Na tomto náročném okruhu dosáhl času 6 minut a 57 sekund, 
čímž překonal předchozí rekord o 14 sekund.

Další zajímavé informace o tomto unikátu se dozvíte v Rodném domě 
Ferdinanda Porscheho, tak si to nenechte ujít.

Těšíme se na Vás!

Tanvaldská 38, 463 11 Liberec – Vratislavice nad Nisou
tel.: +420 326 832 028, e-mail: vratislavice@skoda-auto.cz
rodnydumporsche.cz rodnydumporsche

Šťastný vstup do nového roku  
přeje všem svým posluchačům 
Český rozhlas Liberec

liberec.rozhlas.cz | R-LBC | Rádio vašeho kraje 
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www.sportparkliberec.cz
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TERMÍNŮ

21. 12. — 5. 1.
15:00 — 17:00

VSTUPENKY
POUZE ONLINE

Spolehlivý internet 
a televize pro každého 
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Na hřišti u vratislavické hasičské zbrojnice si fotbaloví fanoušci od 
srpna do listopadu mohli užívat spoustu parádních utkání a výkonů. 
Mužskému A-týmu se po nevydařené fázi podařilo v závěru vybo-
jovat tři cenné výhry v řadě a posunuli se do horní poloviny tabulky 
okresního přeboru, s 19 body jim patří sedmé místo. Béčku patří ve 3. 
třídě devátá pozice. Solidní výkony výrazně předváděl také tým doros-
tu, který s velmi mladou sestavou drží 11. příčku Krajského přeboru do 
17 let. Starší žáci vybojovali po podzimu 4. pozici a budou se na jaře 
chtít rvát o stupně vítězů. Ty prozatím patří A-týmu mladších žáků, kteří 
jsou v Krajském přeboru 3., a zdatně jim sekunduje i B-tým v Okresním 
přeboru, jenž je prozatím sedmý. Především se však na podzim 
podařilo rozšířit členskou základnu a přivést k fotbalu spoustu malých 
nadšenců. Všem fanouškům i rodičům děkujeme za jejich podporu 
a těšíme se na viděnou v jarní části!

Dominik Jakubec

Naše mladé volejbalistky a volejbalisté opět potvrzují, že patří mezi 
špičku v kraji! Juniorky a kadetky, naše nejstarší kategorie, se drží na 
výborném třetím místě v nejvyšší krajské soutěži. Svým nasazením 
a týmovou hrou se neztratí ani proti týmům hrajícím ligu juniorek. 
Daří se i mladším kategoriím. Starší žákyně mají hned dva úspěšné 
týmy, jeden ve druhé a druhý ve třetí lize. Mladší žákyně se zase 
s chutí věnují halovému minivolejbalu čtyřek a získávají potřebné 
herní zkušenosti. Všechny naše kategorie si ve volných termínech 
užívají Podještědskou beach ligu v Harcově. Naše chlapecké týmy 
hrají halové šestky, čtyřky a v beach volejbalu sbírají úspěchy 
a zkušenosti na prestižních turnajích v Praze a Pardubicích, kde 
se utkávají s nejlepšími týmy. Naši nejmenší volejbalisté ve skupině 
míčovky tvrdě pracují na své kondici a technice. Náročné tréninky se 
jim ale rozhodně vyplatí! Je příjemné slyšet od rodičů: “Jsou nadšení, 
baví je to.” Děkujeme všem rodičům, kteří věnují sportu svých dětí 
pozornost, bez podpory rodičů bychom ničeho nedosáhli. Přejeme 
všem krásné vánoční svátky, zdraví a štěstí v novém roce. Víc se 
o nás dozvíte na Instagramu, Facebooku: Beach Volley Vratislavice.

Jan Kvapil
FOTBALOVÝ PODZIM JISKRY

VRATISLAVICKÝ MLÁDEŽNICKÝ 
VOLEJBAL STÁLE LETÍ
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KRAJSKÉ KOLO ZHVB U HASIČŮ
Ve Vratislavicích nad Nisou se 9. listopadu konalo krajské kolo 
soutěže Závod hasičské všestrannosti a brannosti. Pořadatelem 
bylo Okresní a Krajské sdružení hasičů Liberec. Vratislavičtí 
hasiči poskytli soutěžícím zázemí a občerstvení, což přispělo 
k hladkému průběhu celé akce. Vítězové tohoto kola postupují na 
mistrovství České republiky. Srdečně jim gratulujeme a přejeme 
mnoho úspěchů. Velké díky patří také MO Vratislavice nad Nisou 
za zapůjčení stanů a lavic, stejně jako za umožnění konání akce 
v krásném prostředí zámeckého parku a jeho okolí. Všechny fotky si 
můžete prohlédnout na naší FB stránce v albu Krajské kolo ZHVB 
9.11.2024 nebo na našich webových stránkách sdhvratislavice.cz.

Za SDH Tomáš Hrudka, starosta sboru
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